
Protokół Nr XLVIII/10
z XLVIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 25 maja 2010 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 12,00 – 15,10/.

Obrady XLVIII sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły
Paweł Jarczak   stwierdzając,  Ŝe w sesji  uczestniczy 20 radnych, w trakcie sesji
przybyli Radni Rafał Zdzierela, Krzysztof Zając i Mirosława Rutkowska-Krupka –
stan radnych 23 – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Do przesłanego radnym porządku obrad uwag nie wniesiono. 

Porządek przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe:
a/ otwarcie sesji;
b/ stwierdzenie quorum;
c/ przyjęcie protokołu z  obrad XLVII sesji Rady Miasta Piły.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy  XLVII a XLVIII sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły  o pracach Prezydenta Miasta Piły  w
okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie wyraŜenia woli udzielenia
pomocy  rzeczowej  przez  Gminę  Piła  na  bieŜące  utrzymanie  dróg
wojewódzkich w mieście Pile na 2010 rok.

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2010 rok.
6. Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność

Gminy Piła.
7. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli wygaśnięcia prawa uŜytkowania

wieczystego.
8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organizacji pozarządowych z

samorządem miasta Piły w 2009 roku.
9. Informacja  w sprawie stanu bezpieczeństwa w mieście Pile w 2009r.
10.Interpelacje i zapytania.
11.Sprawy róŜne.
12.Zamknięcie obrad. 

Informacj ę  w sprawie protokołu z obrad XLVII  sesji  złoŜył Sekretarz obrad
Jarosław Kotwica – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z obrad XLVII sesji został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.
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Ad-2/
Informacja  Przewodniczącego Rady  o  podejmowanych działaniach  pomiędzy
XLVII  a  XLVIII  sesj ą   Rady  Miasta  Piły  została  przyjęta  do  akceptującej
wiadomości – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/
Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  o  pracach  Prezydenta  Miasta  Piły  w
okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły
zostało przyjęte bez uwag – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/
Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wyraŜenia  woli  udzielenia
pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na bieŜące utrzymanie dróg wojewódzkich
w mieście Pile na 2010r. omówił Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Projekt uchwał został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Krzysztof Szewc zapytał, czy będzie  remont al. Powst. Wlkp. poniewaŜ  jest
tam moŜliwość jazdy tylko jedna stroną?

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
potwierdzam, Ŝe nasze obserwacje, jak i fachowców opinie i ekspertyzy wykazują, Ŝe
skutecznym  sposobem  jest  modernizacja  tej  ulicy;  zleciliśmy  przygotowanie
wystąpienia Prezydenta do Dyrektora Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich
jak  i  do  Marszałka  Województwa,  Ŝeby  takie  przedsięwzięcie  wprowadzić  do
budŜetu zarządcy;  zarządca opracował  projekt  przebudowy węzła,  Ŝeby poprawić
bezpieczeństwo funkcjonowania; realizujemy obwodnicę śródmiejską i w związku z
tym  na skrzyŜowaniu z al. Powst. Wlkp. na koszt gminy będzie zrealizowany węzeł
z  inteligentną  sygnalizacją  świetlną;  w  naszym  planie  inwestycyjnym  będzie
wybudowane na koszt samorządu gminnego rondo przy al.  Powstańców i  zmiana
przebiegu ul. Philipsa; kolejna sprawa to skrzyŜowanie  ul. Styki.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budŜecie  miasta  Piły  na  2010  rok
przedstawiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje powyŜszego
projektu uchwały.
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Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 10 radnych wstrzymało się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-6/
Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Cyryla  Dobecka
zreferowała projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących
własność Gminy Piła.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radna Maria Miler,  nawiązując do zapisów Załącznika Nr 2 zapytała, jak to jest
moŜliwe,  mimo  zapisów ustawowych  o  warunkach  zabudowy  danego terenu,  Ŝe
przez 10 lat nic się z tym terenem nie działo,  a teraz sprzedaje się ten grunt?

Naczelnik Dobecka m. in. stwierdziła:
to jest działka usługowo – budowlana, która została oddana w uŜytkowanie wieczyste
w drodze przetargu i uŜytkownik wieczysty, po na byciu tej działki, zorientował się
Ŝe przez te działkę przechodzi linia energetyczna średniego napięcia; w procesie o
odszkodowanie od gminy  za błąd w przygotowaniu tej nieruchomości do sprzedaŜy
przegrał  sprawę,  teraz  procesuje  się  o  odszkodowanie  z  ENEĄ;  w  poprzednio
obowiązującym planie zagospodarowania jest taki zapis,  Ŝe wszelkie inwestycje na
nieruchomościach  zlokalizowanych  w  tym  rejonie  mogą  być  realizowane  po
wykonaniu  infrastruktury;  kolejny  plan,  który  został  w  rejonie  ul.  Bydgoskiej  -
Wawelskiej uchwalony tę niedogodność zlikwidował  i ta osoba mogła juŜ podjąć
proces inwestycyjny;  wszystkie opłaty uiścił  i  gmina aktualizuje opłaty roczne za
uŜytkowanie  wieczyste;  złoŜył  taki  wniosek  o  nabycie  prawa własności,  ale  Pan
Prezydent nie ma takich kompetencji, Państwo nie udzieliliście takich kompetencji,
aby niezabudowane działki były na rzecz uŜytkowania wieczystego sprzedane, zatem
Pan Prezydent ten wniosek kieruje do Państwa.

Radna Maria Miler  zapytała jak to jest moŜliwe, Ŝe gmina sprzedała działkę, na
której znajduje się linia średniego napięcia?

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
sytuacji, Ŝe przez tereny prywatne przebiega linia energetyczna, w naszym mieście
jak równieŜ i w całej Polsce, jest wiele; na tę działkę była wydana decyzja, a więc
moŜliwość zabudowy tam jest i moŜna obiekt mieszkalny wybudować; w przeszłości
oferowaliśmy temu panu działki zamienne, ale jego wyobraŜenie o wartości było inne
od naszych ekspertyz i nie skorzystał z tej oferty.

Radny Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:
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przy sprzedaŜy na poprawę  warunków zagospodarowania, gdzie są drobne tereny,
czy  sprzedaŜ  jest  prowadzona  według  wyceny  rzeczoznawcy,  czy  moŜe  być
prowadzona  poniŜej  tej  wartości,  a  jeŜeli  tak,  to  jakie  zasady  w  tym  zakresie
obowiązują?

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami m. in. stwierdziła:
na poprawę warunków zagospodarowania działek budowlanych cena sprzedaŜy nie
moŜe być  niŜsza niŜ  wartość  określona przez rzeczoznawcę  plus podatek VAT i
Ŝadnych bonifikat nie stosuje się.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyraŜenia  woli  wygaśnięcia  prawa uŜytkowania
wieczystego omówiła Naczelnik Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organizacji pozarządowych z
samorządem  miasta  Piły  w  2009  roku  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału
Promocji Mirosława Dziuba – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Radna  Mirosława  Rutkowska  –  Krupka  stwierdziła,  Ŝe  funkcjonowanie
organizacji  pozarządowych  idzie  w  dobrym  kierunku,  a  nowelizacja  ustawy
spowoduje   zaciśnięcie  więzów, a o Pile będzie moŜna mówić, Ŝe zrobiła dobry
początek.

Ad-9/
W sprawie informacji o stanie bezpieczeństwa w mieście Pile w 2009 roku głos
zabrali:

Radna  Maria  Miler  interesowała  się  przyczyną  duŜej  liczby  nieustalonych
powodów powstania poŜarów.

Radny Krzysztof Szewc 
– zwrócił uwagę na istotny spadek ogólnej ilości zdarzeń w 2009r. w porównaniu

do 2008r. poŜarów i miejscowych zagroŜeń;
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– zapytał, czy dane zamieszczone w informacji StraŜy PoŜarnej były weryfikowane
z Policją bądź z Prokuraturą;

– uznał za bardzo trafne wnioski zawarte w informacji złoŜonej przez Komendanta
StraŜy PoŜarnej;

– wyraził uznanie dla ofiarnej pracy pilskich straŜaków.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczak zapytał:
– w  jaki  sposób  Rada  moŜe   przyczynić  się  do  tego,  by  StraŜ  PoŜarna

funkcjonowała jeszcze lepiej, by było jeszcze bardziej bezpiecznie;
– czy Gmina  Piła jest ujęta w programie centrum monitoringu pod nr 112 jako ktoś,

kto  moŜe  pomóc,  wesprzeć,  albo  przyczynić  się  wydatnie  do  budowy  tego
centrum?

Dodatkowych informacji udzielał Komendant Powiatowej StraŜy PoŜarnej w Pile
Ryszard  Urbański.  -  informacja  o  stanie  ochrony  przeciwpoŜarowej  na  terenie
miasta Piły w 2009r. stanowi załącznik do protokołu.

Radny Krzysztof Szewc,  nawiązując do informacji  złoŜonej przez StraŜ  Miejską,
stanowiącą załącznik do protokołu, cytując zapisy informacji zwracał uwagę na brak
konsekwencji  w  zapisach dotyczących  zakazu  spoŜywania  alkoholu  w  miejscach
publicznych. Ponadto Radny wskazał, Ŝe w sposób istotny  StraŜ Miejska nastawiła
się na bezpieczeństwo w komunikacji, Radny stwierdził, Ŝe ma wątpliwości czy to
dobry  trend.  Analizując  dalej  przedłoŜoną  informację  Radny   zwracał  uwagę  na
wykazane  przypadki  pogryzienia  przez  bezpańskie  psy  stwierdzając,  Ŝe  zawarte
informacje  nie  korelują  z  danymi  przedstawionymi  w  informacji  złoŜonej  przez
SANEPID. Radny podał 2 przypadki informowania StraŜy Miejskiej o zdarzeniach tj.
nieprawidłowo zaparkowanym samochodzie blokującym wyjazd innym samochodom
oraz   o  biegającym  duŜym,  agresywnym psie  krytykując  sposób  przyjmowania
zgłoszeń.

Radny  Jarosław  Kotwica  poruszył  sprawę  rozwaŜenia  moŜliwości  zakupu
kolejnego samochodu dla StraŜy Miejskiej oraz zwiększenie liczby etatów. 

Odpowiedzi  na  poruszone  kwestie  udzielali Prezydenci  Zbigniew  Kosmatka  i
Paweł Dahlke oraz  Zastępca Komendanta StraŜy Miejskiej Stanisława Kurek.

Radny Krzysztof Szewc,  nawiązując do informacji  Komendy Powiatowej Policji,
stanowiącej  załącznik  do  protokołu,  zapytał  co  ma  wspólnego  ilość  wszczętych
postępowań do stanu bezpieczeństwa?

Radny Rafał Zdzierela  przedstawił  prezentację  multimedialną  dotyczą  wyników
badań sondaŜowych w zakresie bezpieczeństwa, w szczególności zwracając uwagę
na  wnioski   wynikające  z  ankiet  tj.  brak  znajomości  dzielnicowego,   potrzebę
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wspierania  przez  samorząd  tych  instrumentów  prewencji,  które  w  pierwszej
kolejności ograniczą chuligaństwo i niszczenie mienia przez awanturujące się grupy
młodzieŜy,   zwiększenie  ilości  patroli  policyjnych  oraz  rozbudowę  monitoringu
miejskiego,  a  takŜe  podjęcie  działań  zmierzających  do  polepszenia  pracy  StraŜy
Miejskiej  i  tworzenie  takiego  wizerunku  StraŜy,  by  była  lepiej  postrzegana  w
społeczeństwie.  Ponadto  Radny  uznał,  Ŝe  takie  spotkania  tematyczne  powinny
odbywać się regularnie, by był czas na przygotowanie się do dyskusji nad kolejnym
budŜetem.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak zapytał dlaczego w
ostatnim okresie  na terenie miasta  nie widać słuchaczy Szkoły Policji?

Radny Jan Lus  zapytał,  dlaczego przy mniejszej  liczbie zdarzeń  drogowych jest
większa liczba poszkodowanych.

Odpowiedzi  na poruszone kwestie  i  zadane pytania  udzielili  Komendant  Policji
Mirosław Wegner i Radny Włodzimierz Michalski. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Włodzimierz  Bystrzycki  prezentował  zapisy
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,
stanowiącego załącznik do protokołu, odniósł się równieŜ do zaleceń pokontrolnych
dotyczących  raportu z wykonania GPPiRPA; Radny przypomniał, Ŝe tym tematem
Rada zajmowała się rok temu; Radny uznał za konieczne wprowadzenie do szkół
gimnazjalnych tematów związanych  z  problemem  substancji  psychoaktywnych  i
obowiązującym  prawem oraz wprowadzenie etapów kontaktu z narkotykami poprzez
eksperymentowanie „uŜywanie, naduŜywanie, uzaleŜnienie”, a takŜe zwracał uwagę
na   projekt  Ministerstwa  Zdrowia  dot.  nowelizacji  ustawy  o  przeciwdziałaniu
narkomanii.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  uwaŜa,  Ŝe  w  90%
rodzina odpowiada za problem narkomanii i alkoholizmu wśród dzieci i młodzieŜy, a
brak właściwej opieki nad dziećmi spowodowany jest róŜnymi czynnika, najczęściej
jest to stres z powodu braku pracy, narastającej biedy i braku stabilizacji.

Radny Jan Lus  uwaŜa, Ŝe naleŜy podjąć działania mające na celu przeciwdziałanie
tym  patologicznym  zjawiskom  poprzez  promowanie  organizacji  pozarządowych,
które  tym  się  zajmują  oraz  zwiększenie  środków  na  te  działania  w  przyszłym
budŜecie.

Odpowiedzi  udzielili Dyrektor  OPiRPA  Ewa  Hołubiec  i  Komendant  Policji
Mirosław  Wegner.
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Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
– monitoring  –  aktualnie  trwa  rozruch  tych  zadań,  które  w  budŜecie  zostały

określone  i  jednocześnie  toczy  się  dyskusja  i  podejmowane  są  działania
organizacyjne, Ŝeby planowanie i finansowanie monitoringu przenieść na szczebel
wojewódzki i  włączyć  w regionalny system informatyczny;

– narkotyki  –  skutecznie  walczymy  ze  sprzedaŜą  dopalaczy  w  lokalach
komunalnych, ale są przypadki takich sprzedaŜy w lokalach prywatnych;

– zarządzanie kryzysowe – odbywa się  na wszystkich szczeblach samorządu jak
równieŜ  w  koordynacji  z  administracją  państwową  i  w  zakresie  planowania,
szkolenia, likwidacji skutków róŜnych zjawisk formacje są dobrze przygotowane
i dobrze to funkcjonuje;

– bezpieczeństwo  socjalne  obywateli  –  państwo polskie  nie  podejmuje  Ŝadnych
działań, Ŝeby z wykluczenia społecznego biednych ludzi wyrywać, a wspiera tych,
którzy mają  dobry status materialny;  następuje kolejna faza degradacji  zasobu
komunalnego, bo tak funkcjonuje system, ten proces będzie narastał, niedługo nie
będzie pieniędzy na przywrócenie przyzwoitego stanu tych zasobów.

Ad-10/
W punkcie „interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Radny Rafał Zdzierela pytał o plany zagospodarowania terenu przy ul. Wawelskiej.

Radny Krzysztof Szewc zapytał do kogo naleŜy dojazd do Kliniki Ars Medical.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka 
– zapytała,  czy  przy  remoncie  ul.  Krynicznej  będzie  równieŜ  wykonana  ul.
Świętojańska;

– stwierdziła,  Ŝe  po  ulewnych  deszczach  wiele  terenów  w  mieście  wymaga
zagospodarowania i uporządkowania, 

– poruszyła sprawę budynku przy ul. Ceglanej 9 stwierdzając, Ŝe budynek wymaga
kompleksowego remontu.

Radna Teresa  Kasior,  w imieniu  mieszkańców budynku  komunalnego przy.  al.
Powst.  Wlkp.  78,  poruszyła  sprawę  rozbiórki  niezamieszkałego  budynku
komunalnego przy al. Powst. Wlkp. 72.

Radna Maria Miler poruszyła następujące sprawy:
– remontu odcinka al. Wyzwolenia od mostu Łokietka do al. Niepodległości;
– umieszczenia na stałe flagi narodowej na budynku Urzędu Miasta;
– włączenia się Piły do akcji pomocy powodzianom.

7



Przewodniczący Rady Paweł Jarczak zaproponował, by na kolejną sesję Prezydent
przedstawił projekt uchwały w kwestii pomocy powodzianom, jednocześnie zachęcał
radnych do udzielenia pomocy indywidualnie.

Odpowiedzi udzielili Prezydenci Jerzy Wołoszyński i Paweł Dahlke.
Radny Rafał Zdzierela  zapytał, czy Piski Bank śywności jest  przygotowany na
odbiór darów, które będą przekazywane dla powodzian?

Radny Ryszard Pyziak poinformował, Ŝe została podjęta decyzja iŜ w dniu 28 i 30
maja   zostanie  przeprowadzona  zbiórka  Ŝywności  dla  powodzian  w  duŜych
marketach,  ponadto  w  czasie  trwania  wystawy  gospodarczej  na  wyspie  będzie
prowadzana akcja zbierania artykułów spoŜywczych i chemicznych oraz w dniach od
7 do 11 czerwca będzie zbiórka  w szkołach na terenie miasta Piły.

Ad-11/
W punkcie „sprawy róŜne” głos zabrali:

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz  przedstawił protokół
pokontrolny z przeprowadzonej kontroli w Zarządzie Dróg i Zieleni – protokół w
załączeniu.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczak poinformował o pismach, jakie wpłynęły do
Biura Rady: 
– Zarządu Dróg i Zieleni w Pile dot. nawierzchni ronda na skrzyŜowaniu al. Wojska

Polskiego i ul. Matwiejewa;
– Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  w  sprawie  skargi

Wrocławskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania ALBA we Wrocławiu;
– Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wszczęcia postępowania

w odniesieniu do uchwal Rady Miasta Piły;
– Senatora Piotra Głowskiego w sprawie zaproszenia do uczestnictwa w pikniku

Historycznym – pisma stanowią załączniki do protokołu.

Radna  Maria  Miler  interesowała  się  postępem  prac  związanych  ze  sprawą
składowania niebezpiecznych odpadów na lotnisku – odpowiedzi udzielił Prezydent
Wołoszyński informując,  Ŝe problem jest  badany i  analizowany,  zostało wszczęte
postępowanie  i  działania  idą  w  tym  kierunku,  by  odpady  utylizować  i  chronić
społeczeństwo przed przejęciem obowiązku likwidacji tej szkody. 

Radny Rafał Zdzierela poruszył sprawę utrzymania zieleni na wyspie stwierdzając,
Ŝe  poziom traw jest bardzo wysoki i duŜy teren wygląda na zaniedbany – informacji
udzieli Prezydent Wołoszyński i Dyrektor ZDiZ Jerzy Mac.
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Przewodniczący  Rady  wnioskował  o  zobowiązanie  firmy  koszącej  trawę  do
posprzątania terenu po jej wykoszeniu.

Ad-12/
W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak zamknął obrady XLVIII sesji Rady Miasta Piły. 

Protokołowała                                       Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                        Paweł Jarczak

9


